

نموذج التقييم العملي لمدرّب بيكسل (F2023A)

الاستجابة	
٠	
١	
٢	
٣	
٤	
٥	

الاستجابة	
٠	غير مطابق
١	مطابق
NA	لا يمكن تطبيقه

المنطقة	
المدينة	
اسم المستشفى	
السعة السريرية	
اسم المقيم	
معلومات التواصل للمقيم	
اسم المدرّب	
معلومات المدرّب	
تاريخ الزيارة	

Criteria	Standard	درجة (من ٠ إلى ٥)	نسبة المئوية (%)	التعليقات
نظافة وتطهير الأيدي	يقوم المدرّب بالتطبيق العملي لممارسات نظافة وتطهير الأيدي بطريقة صحيحة ويفرق بين الغسيل بالماء والصابون والتطهير بالجل الكحولي		0%	
وسائل الحماية الشخصية	يقوم المدرّب بتوضيح الطريقة الصحيحة لاستخدام الواقيات الشخصية وتشمل (الارتداء، الخلع، الترتيب الصحيح، مكان التخلص منها)		0%	
التعامل مع الانسكابات	يعرف المدرّب محتويات عدة التعامل مع الانسكابات ويعرض كيفية التعامل مع الانسكابات البيولوجية بطريقة صحيحة		0%	

ملاحظة: يتم عمل التقييم لأحد نوعي اختبار ملائمة الكمام التنفسي عال الكفاءة

اختبار ملائمة الكمام	تعليمات عامة	درجة (١،٠،٠٠، NA)	التعليقات
			يقوم المدرّب بشرح خطوات اختبار ملائمة الكمام قبل بداية التدريب العملي
			يتأكد المدرّب من ملائمة المتدرب لاختبار الكفاءة (يقوم المدرّب بالتأكد ان المتدرب لا يعاني من أي أمراض تنفسية قبل التدريب مع تعبئة النموذج الصحي)، وكذلك عدم وجود لحية
	اختبار الملائمة الكمي		يقوم المدرّب بتوصيل أجزاء الجهاز بطريقة صحيحة
			يقوم المدرّب بعمل الفحص اليومي للجهاز قبل بدء جلسة التدريب
			يقوم المدرّب بإدخال بيانات المتدرب والكمام على النظام بطريقة صحيحة
			يقوم المدرّب بإعداد الكمام وتوصيله بالجهاز بطريقة صحيحة
			يعرف المدرّب خطوات الاختبار ويتابع جميع الخطوات حسب تعليمات البرنامج
			يقوم المدرّب بالطلب من المتدرب أن يتبع تعليمات البرنامج ويتابع المتدرب خلال الاختبار
			يقوم المدرّب قبل الاختبار من التأكد من عدم تناول المتدرب لأي طعام أو مشروبات أو التدخين أو تناول العلقة خلال ١٥ دقيقة قبل الاختبار
	اختبار الملائمة النوعي		يتم تسجيل نتائج اختبار الحساسية والملائمة في نموذج اكمال اختبار الملائمة الخاص
			يقوم المدرّب بتجهيز كلا من بخاخ اختبار الحساسية وبخاخ اختبار الملائمة بالمحلول المخصص لكل بخاخ والتأكد من عملهم قبل بداية الاختبار
			يطلب المدرّب من المتدرب التنفس من خلال الفم مع إخراج اللسان للخارج وتذكيره من حين لآخر

اختبار ملائمة الكمام	اختبار الملائمة النوعي	يتم عمل الاختبار في وضع رأسي وبذكر المدرب المتدرب من حين لآخر أن يخبره فور احساسه بالطعم في أي وقت		
		يستخدم المدرب ساعة إيقاف لتنظيم الفترة الزمنية لتمارين الاختبار وتوقيات المضخات الإضافية للمحلول		
		يتم عمل اختبار الحساسية في البداية لحساب عدد البخات اللازمة عند عمل اختبار الملائمة		
		يتم ضخ ١٠ بخات من البخاخ في البداية مع أقصى— عدد ٣٠ بخبة ببطء وبعمق		
		يقوم المدرب بتسجيل اختبار الحساسية حسب استجابة المتدرب عند الرقم ١٠ أو ٢٠ أو ٣٠		
		يقوم المدرب بخلع الخوذة والطلب من المتدرب شرب الماء والانتظار لبضع دقائق حتى يختفي الطعم قبل إتمام باقي الاختبار		
		يطلب المدرب من المتدرب ارتداء الكمام عال الكفاءة وإجراء اختبار الاحكام		
		يطلب المدرب من المتدرب إجراء جميع التمرينات لاختبار الملائمة بالطريقة والتوقيت الصحيح		
		يتم تكرار ضخ نصف عدد البخات المسجلة في بداية الاختبار كل ٣٠ ثانية خلال الاختبار (٥، ١٠، ٢٠)		
		يقوم المدرب باعتماد الكمام عال الكفاءة إذا تم الانتهاء من جميع خطوات الاختبار دون أن يشعر المتدرب نهائيا بطعم المحلول السكري		
		يعرف المتدرب أساسيات إعادة الاختبار		
		يقوم المدرب بتنظيف وتطهير أجزاء الجهاز بطريقة صحيحة		
		#DIV/0!		النسبة المئوية
جهاز خوذة تنقية الهواء والذي يعمل بالطاقة (PAPR)		يقوم المدرب بشرح وعرض طريقة التركيب بطريقة صحيحة		
		يقوم المدرب كيفية التأكد من شحن الجهاز واختبار سريان الهواء		
		يعرض المدرب طريقة استخدام الجهاز بطريقة صحيحة (الارتداء، الخلع، فك أجزاؤه)		
		يعرض المدرب طريقة الارتداء الصحيح للجهاز مع باقي الواقيات الشخصية		
		يعرف المدرب طريقة التنظيف والتطهير الصحيحة للجهاز		
		يطلب المدرب من أي متدرب لم يجتاز اختبار الملائمة لأي سبب أن يتقن ارتداء وخلع الجهاز		
		النسبة المئوية		
		النسبة المئوية الإجمالية		

BICSL Trainer- Practical Evaluation Tool (F2023A)

Date of Visit:		
Region		
City Name		
Hospital Name		
Bed Capacity		
Name of the EVALUATOR		
Contact Information of the EVALUATOR		
Name of the CANDIDATE		
CANDIDATE Contact Information		

Responding	
0	
1	
2	
3	
4	
5	

Responding	
0	Matching Not
1	Matching
NA	Not Applicable

Criteria	Standard	Score (from 1 to 5)	Percentage (%)	Comments
Hand Hygiene (H.H)	The Trainer demonstrates correct hand hygiene practices and differentiates between 2 types of hand hygiene.		0%	
Personal Protective Equipment (PPE)	The trainer demonstrates correct use of different PPE (Donning& Doffing& Sequence & Disposal)		0%	
Spill Kit	The trainer is familiar with the components of biological spill kit and demonstrates correct technique for dealing with biological spills.		0%	
Fit Test	N.B. The trainer is evaluated for competency with use for the fit test available in the facility either the Quantitative or the qualitative			
		Score (0,1,NA)	Comments	
	General Instructions	Explain fit test steps at the beginning of the session		
		Trainer ensure that participant is eligible for the fit test (i.e., do not have any confirmed or suspected respiratory diseases and fill the medical assessment form, clean shaven)		
	Quantitative Respirator Fit test	The trainer connects the parts of the equipment correctly according to the manufacture's recommendation		
		The trainer performs the daily check of the equipment		
		The trainer enters the new personal and respirator data on the system		
		The trainer prepares the tested respirator correctly		
		The trainer is familiar with the testing process and follow up all test steps correctly		
		The trainer asks the test participants to follow the machine's instructions and observe the participant throughout all exercises.		

Fit Test	Qualitative respirator Fit test	Confirm that the participant does not eat, drink (except water) and smoking or chew gum for 15 minutes before the test		
		The results of sensitivity & fit tests are recorded in the fit test completion form		
		The trainer prepares the nebulizers correctly with the sensitivity & Fit test solutions and test them before start of the test.		
		The trainer Instructs the participant at the beginning of the test to breathe through his/her mouth with tongue extended and remind him every now and then		
		The test is done in the upright position and the trainer asks the participant to report at any time during the test if he/she can detect the sweet taste of the solution and remind him every now and then		
		The trainer uses stopwatch to regulate the time required for each activities and time for additional squeezes		
		Sensitivity test is done correctly to establish the baseline number of squeezes for the fit test.		
		Inject ten squeezes of the bulb as initial step with a maximum of 30, squeezes are done deeply and slowly		
		The trainer writes the results of sensitivity test as no. of squeezes required for the participant to detect the taste as 10, or 20, or 30		
		Trainer removes the test hood, and give the test person instructions to rinse his/her mouth with water and wipe his/her face and wait for a few minutes to clear the taste from his/her mouth		
		The trainer asks the participant to don the respirator and perform a user seal check		
		The trainer instructs the participants to do all recommended exercises with the appropriate duration for each exercise.		
		The trainer Injects one-half the number of squeezes (5, 10, or 15) every 30 seconds for the duration of the fit test procedure		
		The trainer approves the type of tested respirator when all exercises are done without the participant detecting the sweet taste of the aerosol		
		The trainer is aware about the rules for re-testing (if required)		
		The trainer demonstrates correct cleaning and disinfection of the hood and nebulizers		
	Percentage			
Powered Air Purifying Respirator (PAPR)	The trainer demonstrates correct PAPR assembly			
	The trainer is familiar with the PAPR testing (Occlusion test and checking for air flow and charge of the battery)			
	The trainer demonstrates proper use of PAPR (Donning& Doffing & Disassembly)			
	The trainer demonstrates proper donning of the PAPR with other PPE.			
	The trainer demonstrates proper cleaning and disinfections of the PAPR parts			
	The trainer asks any non- fit participant to demonstrate correct PAPR donning and doffing and corrects any mistakes during demonstration			
Percentage				
Total Percentage				